
RETREAT V KLÁŠTEŘE

Jarní  retreat  Akademické Ymky  se  konal  ve  dnech  23.-25.května  tr.,  tentokrát
v netradičním  prostředí  ženského  trappistického  kláštera  v Poličanech  poblíž
Slapské přehrady. Jde o moderní novostavbu na krásném místě, z něhož na nás
dýchalo přímo posvátné ticho a klid okolní přírody. Dům pro hosty, ve kterém jsme
byli ubytováni, si se svými pokoji, sociálním zařízením i společenskými místnostmi
ničím nezadal s hotelem špičkové úrovně. Řeholní sestry, které se o nás nenápadně
staraly, byly tiché a vstřícné.
Sešlo se nás tentokráte o něco méně než obvykle, zejména zcela chyběly děti. I
když to přispělo k většímu soustředění a dělnosti programu, některým starším z nás
jinak obvyklé pobíhání a štěbetání dětí trochu chybělo.
Program  byl  zahájen  večerním  seznamováním  se  (několik  účastníků  bylo  zcela
nových) a díky dr. Šiklové, která jako obvykle připravila doplňující program, jsme
se seznámili s projevem Tomáše Halíka při jeho nedávném přijímání Templetonovy
ceny  „za  pokrok  v náboženství“.  O  tomto  dokumentu  se  ihned  rozpředla  živá
diskuse, která trvala do pozdních hodin.
Sobotní program byl zahájen přednáškou paulínky mgr.Anny  Mátíkové, která nás
seznámila s jiným současným závažným dokumentem, exhortací (výzvou)  papeže
Františka  z konce minulého roku. Konstatovala, že nový papež startuje procesy,
které mohou výrazně ovlivnit podobu víry a života římskokatolické církve v příštích
desetiletích. Druhý přednášející,  mgr. Jan Kozlík, evangelický teolog a někdejší
mluvčí Charty 77, se ve svém příspěvku zaměřil na „hejdánkovskou“ interpretaci
Evangelia jako otevřené víry v budoucnost. Po obou přednáškách se rozvinula živá
diskuse. Obě přednášky hodláme otisknout v našem časopise.
Sobotní  odpoledne  nás  sestra  hostitelka  Michaela před  odpolední  procházkou
seznámila s dějinami i současnou podobou jejich řádu, který má nyní svůj hlavní
domov v Itálii (několik zdejších sester jsou Italky) i  s historií vzniku jejich zdejšího
kláštera.  Někteří  z nás  také  využili  nabídky  malého  obchůdku,  který  kromě
upomínkových předmětů prodává i potravinářské výrobky, které zde sestry samy
vyrábějí  (např.  výborné  sušenky);  výtěžek  z prodeje  je  věnován  provgozním
nákladům kláštera.
V neděli jsme přijali pozvání k účasti na mši svaté, celebrované otcem Jedličkou,
jejíž průběh nás překvapil zejména krásným provedením mnoha  částí zpívaných
sborem klášterních  sester.  Po  krátkém,  vesměs  kladném zhodnocení  retreatu  a
následujícím obědě jsme se s pocitem značného vnitřního obohacení rozjeli domů.
Vřelé  díky  jak  kol.  Dvořákovi,  který  toto  místo  vybral  a  dojednal,  tak  všem
přednášejícím i diskutujícím a ovšem naším hostitelkám, řádovým sestrám!
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